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Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at Naalakkersuisut pålægges at ændre 

Fiskeriloven således at den vestgrønlandske reje-TAC fremover fordeles ligeligt 

(50/50) mellem den kystnære og havgående flådekomponent.  

(Medlem af Inatsisartut, Nikolaj Jeremiassen, Siumut) 

 

Ifølge Landstingslov nr. 5 af 21. maj 2002 om fiskeri er TAC rejekvoten blevet fordelt 

således, at 57% er givet til den havgående flådekomponent, og 43% er givet til den 

kystnære flådekomponent. Vi vil fra Partii Naleraq komme med vores udtalelse til 

forslag fremsat Medlem af Inatsisartut, hvor det ønskes, at fordelingen sker ligeligt 

med 50/50%  til hver, som medlemmet af Naalakkersuisut for fiskeri har på vegne af 

Naalakkersuisut givet en besvarelse på. 

 

Jeg vil spørge om jeg kan citere fra Naalakkersuisuts besvarelse, formand? 

  

”Derfor vil Naalakkersuisut ikke indstille beslutningsforslaget til godkendelse, men 

Naalakkersuisut tager beslutningsforslaget med i den igangværende undersøgelse af 

muligheden for - og de økonomiske konsekvenser ved - at gøre brug af § 14 i 

Landstingslov nr. 18 af 31. oktober 1996 om fiskeri. Naalakkersuisut har til hensigt at 

fremlægge en ny Fiskerilov til Inatsisartuts efterårssamling. Naalakkersuisut forventer 

at inddrage punktet som en del af ændringsforslaget.” 

 

Vi fra Partii Naleraq har store forventninger til det nye fiskerilov, der er under 

udarbejdelse sådan som besvarelsen belyser, og fordi vi ikke mindst anser det for 

yderst vigtigt, at loven udformes, så den er i overensstemmelse med de forhold 

befolkningen til daglig lever under, og ikke mindst med hensyn til landets struktur, og 

fordi det nuværende struktur udelukkende er til gavn for meget få aktører, og det har 

resulteret i at størstedelen af landets indbyggere er tilskuere til fiskeriet.  

 



Vi vil fra Partii Naleraq fremsætte et forslag om, at vi etablerer et ad hoc udvalg, 

bestående af folkevalgte fra samtlige partier, der har til hensigt at arbejde for 

løsninger, og ikke mindst fordi vi anser fiskeriloven for yderst vigtig.  

    

Med disse udtalelser vil vi egentlig ikke afslå forslaget, men ønske at inkludere det i 

ad hoc udvalgets arbejde.  

 

Vi vil henvise følgende forslag til videredrøftelse i fiskeri, fangst og 

landbrugsudvalget til videre drøftelse 

 

Henrik Fleischer 


